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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till finansminister Elisabeth Svantesson (M)

2023/24:162 Beskattning enligt energiinnehåll i stället för volym

Energiskatt är något som debatteras flitigt, kanske framför allt när det kommer 
till elsidan. Energiskatt tas dock ut även på drivmedel. Det är då en naturlig 
slutsats att dra att det är just energin som beskattas, inte volymen. Det förhåller 
sig dock så att energibeskattningen inte alls utgår ifrån hur mycket energi 
respektive drivmedel innehåller och därmed hur mycket skatt som ska betalas. 
Hela skatten är i stället en volymbeskattning.

Detta missgynnar konsekvent de förnybara alternativen. HVO innehåller 
exempelvis en något lägre energimängd än fossil diesel (men har i gengäld ett 
högre cetantal som gör att det brinner bättre, och därför är skillnaden i 
förbrukning i en bilmotor marginell). Samma sak ser vi när det kommer till 
biogas, etanol och andra drivmedel. I takt med att e-bränslen väntas komma in 
på marknaden kommer frågan att aktualiseras även där.

Centerpartiet har länge drivit frågan om att övergå till en energibeskattning 
i stället för volymbeskattning.

Min fråga till finansminister Elisabeth Svantesson blir därför följande:

Anser ministern och regeringen att energibeskattningen bör utgå från det 
verkliga energiinnehållet i stället för volym, och på vilket sätt avser man i så 
fall att arbeta för att ändra lagstiftningen?

………………………………………

Rickard Nordin (C)

Från Riksdagsförvaltningen
2023-10-26
Besvaras senast
2023-11-01 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Gergö Kisch


